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محبوب شدن در استقلال فرمول دارد
استراماچونی، مجیدی

و حالا نکونــــام
در مــورد قرارداد مجیدی با اســتقلال 
نشــانه های زیادی وجود دارد که ثابت 
می کند فرهاد فقط یک ســال »قرارداد 
مالی« داشته و قرارداد ۳ساله ای که سردار 
آجورلو صحبت از آن کرد، بیشتر شبیه 
یک تفاهم نامه شفاهی بود برای محکم 
کردن جای پای فرهاد در اســتقلال که 
خیالش راحت شود و با قدرت به کارش 
ادامه بدهد. مجیدی البته تصمیمش را از 
مدت ها قبل گرفته بود و این وسط چیزی 
به اســم قرارداد نمی توانست جلوی او را 
بگیرد. فرهاد از نظر مالی هم با حضور در 
تیم اتحاد کلبا سود می کند اما آنهایی که 
او را می شناسند، می گویند مسائل مالی 
نه اینکه برایش مهم نباشــد، اما اولویت 

اصلی نیست.
 

مجیدی در بیانیه خداحافظی خود نوشته 
بود دوست دارد روزی برگردد و استقلال را 
قهرمان کند. طبعاً او با این تفکرات نرفته 

که دیگر برنگردد و قطعاً می خواهد روزی 
برگردد و شــاید آن روز سال آینده همین 
وقت ها باشــد! اما به هر حال فردا را کسی 
ندیده و شاید سرمربی جدید استقلال هم 
مثل مجیدی نتیجه بگیرد. روزی هواداران 
اســتقلال به جز استراماچونی هیچ مربی 
دیگری را نمی خواستند اما خیلی سریع با 
مجیدی کنار آمدند و حمایتش کردند. حالا 
هم هیچ بعید نیست نفر بعدی نتیجه بگیرد 
و مثل فرهاد محبوب شــود. در واقع رفتن 
مجیدی به تیمی ناشناخته در امارات برای 
او یک ریسک بزرگ بود که باید دید جواب 
می دهد یا نه؟ امیر قلعه نویی هم روزی که 
از استقلال رفت، فکر نمی کرد برگشتش 
این قدر سخت شــود. حالا همان هایی که 
می گفتند امیر باید برگردد تا دوباره قهرمان 
شویم، هشتگ می گذارند که قلعه نویی و 
نکونــام و رحمتی برنگردند! فردا هم هیچ 
بعید نیســت همین هشــتگ ها را برای 
مجیدی بگذارند. البتــه این احتمال هم 

هست که سرمربی بعدی استقلال نتیجه 
نگیرد و راه برای بازگشت فرهاد باز شود اما 
در ایــن میان مهم ترین مســئله انتخاب 
سرمربی جدید برای استقلال است. طبعاً 
آجورلو اگر می خواهد نکونام را بیاورد، باید 
زمینه حضور او را فراهم کند. مجیدی هم 
وقتی می خواست بیاید، همین فضا بود و 
بســیاری از هــواداران اســتقلال او را 

را  اســتراماچونی  و  نمی خواســتند 
می خواســتند امــا فرهاد یــک متن در 
صفحه اش نوشت و خداحافظی کرد و هفته 
بعداز آن برگشت و سرمربی استقلال شد! 
حالا این شرایط می تواند برای نکونام هم 
فراهم شــود چون جو فعلی خیلی راحت 
می خوابد و نکونام هم می تواند مثل مجیدی 
با حمایت باشگاه موفق شود. آنچه مسلم 

اســت محبوبیت امروز 
مجیــدی از محبوبیــت 

اســتراماچونی در استقلال 
)که به خاطرش جلوی وزارت و 

باشگاه تجمع می کردند( بیشتر 
نیست. پس نکونام هم می تواند بیاید 

و محبوب شــود؛ البته به شرط اینکه 
قواعد بازی را بلد باشد و نتیجه بگیرد.

خبرگردی
NEWS BROWSING

سرمقاله
E d i t o r i a lفرهاد اشراقی

چرا استقلال باید مربی خارجی بیاورد؟
شرایط را داشت؛ یعنی پروین که بسیار محبوب بود، به پرسپولیس 1 پرسپولیس هم در مقطعی که علی پروین سرمربی بود، همین 
ترجیح داده می شــد و بودند پرسپولیســی هایی که پروین را بیشــتر از 
پرسپولیس دوست داشتند. استقلال هم در چند مقطع همین شرایط را 
داشت. مثلًا یک دوره زمان قلعه نویی و حالا مجیدی که برای هفتمین بار 
استقلال را رها کرده و رفته ولی برای بعضی ها عزیزتر از استقلال است. به 
هر حال کاری هم نمی توان کرد، زمانه عوض شده و خیلی وقت ها این فضای 
مجازی اســت که برای تیم ها و آدم ها و... تعیین تکلیف می کند. مجیدی 
هم البته حق داشت برود اما باز هم مثل همیشه شکل رفتنش قشنگ نبود.

بسیار سختی را درپیش خواهد داشت. مجیدی اگر هرچه بلد نبود، 2  آنچه مسلم است ســرمربی بعدی استقلال اگر ایرانی باشد، کار 
خــوب بلد بود که از بازیکنانش بازی بگیــرد و آنها را با تمام انرژی به زمین 
بفرستد ضمن اینکه فضای مجازی هم تا حد زیادی با او همراه بود اما سرمربی 
جدید با اولین ناکامی کوهی از مشــکلات و هشتگ ها را مقابل خود خواهد 
دید. به همین دلیل بهتر است استقلال مربی خوب خارجی بیاورد. کسی که 
هم مدل فوتبال نه چندان قشــنگ این تیم را عــوض کرده و هجومی تر و 
تماشاگرپســندتر کند و هم نتیجه بگیرد. تجربه نشان داده هواداران فهیم 
استقلال )نه عده ای که در فضای مجازی به همه فحش می دهند( فرق فوتبال 
زیبــا با فوتبال دفاعی را خوب تشــخیص می دهند و به همین خاطر هم از 

استراماچونی حتی در روزهایی که تیمش می باخت، حمایت می کردند. 
ختم کلام اینکه انتخاب مدیران استقلال بسیار مهم و حساس است و آنها 
باید بتوانند دوران پسافرهاد را به خوبی مدیریت کنند تا در نهایت اتفاقاتی بیفتد 
که به ســود »تیم اســتقلال« تمام شود نه آدم ها. اینکه آنها چه کسی را با چه 

خصوصیاتی انتخاب می کنند،  خودش از قهرمان شدن در لیگ مهم تر است.

با وجود جدایي فرهاد مجیدي، مدیرعامل اسبق استقلال معتقد است اگر 
خیلي سریع سرمربي جدید این تیم انتخاب شود، جاي نگراني براي هواداران 
وجود نخواهد داشت و استقلال مي تواند فصل آینده هم با قدرت ظاهر شود. 
علي فتح ا... زاده عصر دیروز در گفت وگو با خبرورزشي شرایط استقلالي ها را 

در این برهه حساس برایمان تشریح کرد. 
 آوردن کي روش

به هر حال وقتي ســرمربي قبلي تیم با یک باشگاه جدید قرارداد بسته، 
عملاً دیگر چاره اي وجود ندارد جز اینکه هرچه سریع تر سرمربي جدیدي 
براي تیم انتخاب کرد. من خودم اگر در این مقطع مدیرعامل استقلال 

بودم، ســراغ سرمربي خارجي مي رفتم چون خوشبختانه استقلال در 
دوران مدیریت من بارها قهرمان لیگ و جام حذفي شد و حالا هواداران 
مي خواهند قهرماني در آسیا را دوباره جشن بگیرند. استقلال در فصلي 
که گذشت هم مقتدرانه قهرمان شد و حالا باید نگاهش به دست  آوردن 

ستاره سوم باشد. در چنین شرایطي باید از سرمربیان درجه 
یک خارجي استفاده کرد. به نظرم اگر استقلال مي خواهد 
قهرمان آسیا شود، سراغ کارلوس کي روش برود و او را 
بیــاورد. حالا اگر به هر دلیلي کی روش نیامد، یکي در 
حد کي روش را بیاورند مثلًا لوچسکو سرمربي الهلال 
عربستان و یا همین آندره آ استراماچوني که هواداران 

هــم با او خاطرات خوبي دارند. به نظرم این ســه گزینه 
چهره هاي ارزشمندي هستند که مي توانند استقلال را به 

موفقیت برسانند. 
 زوج ایراني- ایتالیایي

این احتمال را هم باید در نظر بگیریم که شــاید شــرایط براي استفاده از 
ســرمربي خارجي فراهم نشــود و آنگاه چاره اي جز استفاده از سرمربیان 
شایســته ایراني نداریم. در این وضعیت که آقاي قلعه نویي قرارداد دارد، به 
نظرم جواد نکونام گزینه بسیار خوبي براي هدایت استقلال در میان مربیان 
داخلي اســت. به اعتقاد من زوج جواد نکونــام -گابریل پین هم مي تواند 

استقلال را به موفقیت برساند. 
 توصیه براي انتخاب سرمربي

یک بار در دوراني که مدیرعامل باشگاه استقلال بودم، یکي از مدیران ارشد 
ورزش ایران به من توصیه کرد براي این تیم از سرمربي داخلي استفاده 
کنم اما همواره از اختیارات قانوني خودم استفاده مي کردم و کاري که به 
مصلحت استقلال بود را انجام مي دادم. آن توصیه حالت اجباري نداشت 
ولي همان طور که گفتم همیشه مصلحت استقلال برایم در اولویت بوده 
اســت. البته من فقط یک بار سرمربي خارجي براي استقلال آوردم و در 
مقاطع دیگر احتیاجي به این کار نبود چون با بزرگاني همچون حجازي 
و پورحیــدري فقید و همچنین امیر قلعه نویــي کار مي کردم و از بابت 

سرمربي دغدغه اي نداشتم. الان هم آقاي آجورلو دقیقاً دارد همین کار را 
مي کند و منافع استقلال برایش خیلي مهم است. خودتان شاهد هستید 
که ســراغ ســرمربیان خارجي هم رفته اند ولي فراموش نکنیم شرایط 
متفاوت شده و نمي توان همه چیز را آن طور که در دهه هاي گذشته بود، 

دوباره تصور کرد. 
 حضور در انتخابات

از طرف گروهي از بزرگان فوتبال و ورزش 
کشور به من پیشنهاد شده در انتخابات 
فدراســیون فوتبال ثبت نــام کنم و به 
عنوان یکي از کاندیداهاي احراز سمت 

ریاســت این فدراسیون وارد عرصه شوم اما 
باید شــرایط را کاملًا بســنجم. علاوه بر این، یک 

پیشــنهاد ائتلافي هم به من شــده که به موجــب آن یکي از 
چهره هاي سرشناس و موجه ورزش به عنوان رئیس فدراسیون انتخاب شود 

و من تحت عنوان نایب رئیس اول او وارد عرصه شوم. 
 شرایط استقلال

شرایط استقلال جاي نگراني ندارد چون آجورلو حواسش به کار جمع است 
و قطعاً پس از فارغ شــدن از ماجراي سرمربي، در امر یارگیري هم به طور 

جدي وارد خواهد شد. 
 قضاوت کردن مجیدي

فرهاد مجیدي را واقعاً مثل فرزند خودم دوست دارم و به هیچ عنوان نباید 
در مورد او بي انصافي کرد. فراموش نکنیم مجیدي همان مربي موفقي است 
که توانســت استقلال را بدون حتي یک ناکامي قهرمان لیگ برتر کند. در 
مورد جدایي او هم ما نمي دانیم چه اتفاقي افتاده و چه مسائلي پشت پرده 

بوده است بنابراین نباید فرهاد را قضاوت کنیم. 
 حضور آجورلو در انتخابات

آقاي آجورلو تا امروز به من نگفته که مي خواهد در انتخابات فدراســیون 
فوتبال شرکت کند. اگر بدانم صددرصد در انتخابات شرکت خواهد کرد، 

باید بنشینم و با او صحبت کنم. 

 هیئت رئیسه ناشناس
وقتــي چانه فوتبال را کوچک مي گیرید، باید انتظار چنین اتفاقاتي را هم 
داشته باشید. فدراسیون باید از وجود مدیراني برخوردار باشد که تجربه و 
دانش را به اتفاق هم داشــته باشــند اما متأســفانه بعضي از اعضاي 
هیئت رئیسه اصلاً شناخته شده نیستند. اگر مي خواهیم موفق 
باشــیم، ابتدا باید بزرگ ببینیم تا بزرگ تر نتیجه بگیریم. 
امیدوارم چند ماه دیگر که مجمع انتخاباتي برگزار مي شود، 
اعضاي محترم صاحب رأي طبــق وجدان خود و دانش 

فوتبالي رأي بدهند، نه به خاطر علاقه و رفاقت. 
 اوضاع ماجدي

میرشاد ماجدي مدیر توانمندي است. روزي که سرپرست 
فدراسیون شد، من خودم گفتم باید فوق  العاده مراقب باشد که 
این سمت برایش حکم سکوي پرتاب را ایفا کند نه اینکه عاملي جهت 
زمین خوردن او شــود. میرشاد به نظر من نیروي مستعدي براي کمک به 
فوتبال ایران است اما باید فکر این روزها را هم مي کرد. الان اختیارات به طور 
کامل در دســت او نیســت و به همین خاطر فوق  العاده باید مراقب باشد و 

خودش را در چنین وضعیتي نسوزاند. 
 صعود تیم ملي

همه ما دل مان مي خواهد تیم ملي بهترین نتایج ممکن را بگیرد ولي واقعیت 
جهان فوتبال را هم باید در نظر گرفت و حقیقت را به مردم گفت. به نظر من 
متأسفانه اگر شرایط و روند آماده سازي تیم ملي همین طور باقي بماند، صعود 

کردن ما از مرحله گروهي جام جهاني  حکم یک معجزه را دارد. 
 بي احترامي ممنوع

باید یاد بگیریم که هر کس به استقلال خدمت کرد، مورد احترام ما 
باشد و اصلاً نباید بي احترامي به چنین افرادي را ببینیم. امیر قلعه نویي، 
پرویز مظلومي، فرهاد مجیدي و هر کس دیگري که به استقلال کمک 
کرده ، همواره محترم هستند و باید مورد تکریم قرار بگیرند نه اینکه 
به خاطر ماجراهــاي فوتبالي و اتفاقات روزمــره این ورزش به آنها 

کم لطفي شود. 

قايدي قرضي شاگرد مجیدي مي شود   
مهدي قایدي در فصلي که گذشت، خیلي از سوي مهدي علي سرمربي تیم شباب 
الاهلي به بازي گرفته نشد. با حضور فرهاد مجیدي در تیم الاتحاد کلبا، ممکن 
است مسیر جابه جایي قایدي تغییر کند به این خاطر که سرمربي تیم استقلال 
صحبت هایي با مهدي داشت تا این بازیکن را براي فصل جدید به خدمت بگیرد. 
مهدي قایدي در صحبت هایي که با مجیدي داشت، براي حضور در تیمش ابراز 
تمایل کرد و حالا باشــگاه الاتحاد باید نظر باشــگاه شباب را جلب کند و به نظر 
مي رسد در نهایت رضایتنامه مهدي قایدي قرضي براي تیم مجیدي صادر خواهد 
شد.  فصل گذشته و در تعطیلات زمستاني باشگاه هاي سلتیک و الغرافه خواهان 
به خدمت  گیري مهدي قایدي بودند و به این منظور پیشنهاد خوب مالي هم به 
باشگاه شباب ارائه شد اما باشگاه اماراتي اعلام کرد با توجه به نیاز مبرم به مهدي 
قایــدي در بازي هاي لیگ قهرمانان آســیا در پایان فصل در مــورد فروش او 
تصمیم گیري خواهد کرد. در نهایت به نظر مي رســد در روزهاي آینده باشگاه 
الاتحاد کلبا براي به خدمت  گیري قایدي به عنوان بازیکن قرضي با تیم شباب به 
توافق نهایي دست پیدا کند و مهدي قایدي بار دیگر شاگرد فرهاد مجیدي شود. 
     بازيکن اسبق استقلال و از بنیانگذاران باشگاه آرارات درگذشت

بازیکن اسبق استقلال و از بنیانگذاران باشگاه آرارات دارفاني را وداع گفت. 
گارنیک مهرابیان بازیکن و مربي باسابقه فوتبال کشور و از بنیانگذاران تیم 
فوتبال آرارات تهران در خارج از کشور دار فاني را وداع گفت. مهرابیان قبل 
از فعالیت در باشگاه آرارات در تیم استقلال ) تاج تهران( بازي مي کرد و سابقه 
عضویت در تیم ملي را هم داشت. او در تیم ارامنه هم به عنوان بازیکن و هم 

به عنوان مربي به جوانان ارامنه خدمت کرد. روحش شاد و یادش گرامی.

زوج نکونام-گابريل پین هم مي تواند استقلال را موفق کند فتح ا...زاده: استقلال اگر قهرماني آسيا مي خواهد، يكي در حد كي روش را بياورد

 يك بار 
به من توصیه کردند 
سرمربي استقلال 

ايراني باشد!

 براي رياست 
مي آيم ولي شايد 
نايب رئیس اول 
فدراسیون شوم

یحیی مدافع خارجی می خواهد 
گولسیانی یا کولیبالی؟

 پرسپولیس  و تراکتور 
۳ -    صفر برنده  می شوند 

مسابقات بین المللي کشتي ازاد جام تورلیخانوف با قدرتنمایي تیم چهار نفره 
کشورمان به پایان رسید. تیم منتخب و چهار نفره اعزامي کشورمان در دو وزن 
اول 125 و 97 کیلو موفق شــد با طلاي امیرحســین زارع و نقره امیرحسین 
فیروزپور به کار خود خاتمه دهد. عصر دیروز و در خاتمه پیکارهاي روز پایاني 
نیز حسن یزداني و کامران قاسم پور دو نماینده کشورمان در 86 و 92کیلو به 
مصاف حریفان رفتند و با پیروزي هاي مقتدرانه، کاملًا یک طرفه و غلبه بر همه 
مدعیان موفق به کســب دو مدال طلاي دیگر شدند تا تیم چهار نفره ایران با 
کسب ۳ طلا و یک نقره در مسابقات رنکینگ اتحادیه جهاني کشتي به کارش 
خاتمه دهد. با این قهرماني و کسب امتیازات ارزشمند، مي توان امیدوار بود که 
حسن یزداني بتواند جایگاه اول رنکینگ وزن 86 کیلو را از دیوید تیلور آمریکایي 

پس بگیرد. نتایج آزادکاران کشورمان در آلماتي به این شرح است:
   86 کیلو: حســن یزداني حریفانی از ترکیه، قزاقستان و اسلوواکي را 

12- صفر، 12- یک و 11- صفر شکست داد و طلا گرفت. 
   92 کیلو: کامران قاسم پور هند و سه حریف قزاقستاني میزبان را 10- صفر، 

10- صفر، 11- صفر و 11- صفر مغلوب کرد و روي سکوي قهرماني ایستاد. 
   97 کیلو: امیرحســین فیروزپور دور اول استراحت کرد. قزاقستان و 

ازبکستان را برد و در فینال به اسلوواکي باخت و نقره گرفت. 
   125 کیلو: امیرحسین زارع، قزاقستان، مغولستان و قزاقستان را 7-9، 

۳- صفر و 21-10 شکست داد و صاحب مدال طلا شد.

 قدرتنمايي تیم 4 نفره ايران 
با 3طلا و يك نقره

مسابقات بين المللي كشتي  آزاد جام تورليخانوف قزاقستان

18و1۵

8
8

4

8

8

4

8

8

1


